
Slu`ewe vojske u „sportskom vodu”

obezbedilo mi je tu privilegiju da mogu

da nastavim da se pripremam i takmi~im

kao i pre. Zbog toga bih svakom

sportisti preporu~io da u~ini sli~an

izbor, jer time ne}e ni{ta izgubiti u

profesionalnom smislu, a bi}e bogatiji

za neponovqivo vojni~ko iskustvo.

LUKA RUJEVI],  DR@AVNI PRVAK U BACAWU KUGLE

SPORTSKI VOD JE
MOJ IZBOR
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Da li je Va{ otac, i trener, Zoran uticao na izbor spor-
ta kojim se bavite, po{to se i on sam bavio bacawem ku-
gle?
– Atletiku sam po~eo da treniram u prole}e 1993. godi-

ne, posle konsultacija sa ocem. Rekao sam mu da `elim da tre-
niram sport u kome su potrebni veliki, jaki i brzi qudi i on
mi je predlo`io bacawe kugle. Oti{li smo tada kod wegovog
prvog trenera Miodraga Luki~evi}a, koji je posle te posete
postao i moj trener. Uz wega sam napravio prve korake u atle-
tici, pro{ao celu atletsku {kolu, ~ak sam skakao uvis, iako
se od po~etka znalo da ne}u da budem „visa{”. Me|utim, to je
neko nepisano pravilo da svi pro|u kompletnu atletsku {kolu
kako bi se osposobili da boqe potr~e, sko~e, bace, podignu.
Kasnije sam se specijalizovao za kuglu i disk. 

Da li je uobi~ajeno da baca~i kugle bacaju i disk, i obr-
nuto?
– Nije. Baca~i se mogu podeliti na dva tipa, one koji ba-

caju samo kuglu ili samo disk, i na one koji mogu uspe{no da ba-
caju i kuglu i disk. Ja imam tu
sre}u da mogu da bacam i jedno i
drugo. Tehnike se malo razlikuju,
ali je pripremni trening jednak
za obe discipline. Problem je
jedino ukoliko na nekom takmi-
~ewu ili treningu prvo bacate
disk, pa odmah posle wega kuglu.
Tada je te{ko ostvariti dobar
rezultat. Ina~e, na svakom
atletskom takmi~ewu u~estvujem
u obe discipline.

Po{to Vam je otac trener, koje su prednosti, a koje mane
takvog odnosa?
– Prednost je u tome {to sam siguran da se on, vi{e nego

{to bi iko drugi, trudi da me dobro spremi za takmi~ewe, jer
niko ne mo`e da ima ve}e `eqe da uspem i ambicije. Mane su u
tome {to smo neprekidno zajedno, tako da ga ponekad na tre-
ningu ne gledam kao trenera nego kao oca, pa izbiju sitne var-
nice. Takvi nesporazumi se javqaju u svakom odnosu izme|u oca
i sina. Najva`nije je to da je ova na{a kombinacija dobitna.

[ta se u skorijem periodu nalazi u Va{em takmi~arskom
kalendaru?
– Trenutno se pripremam za atletski miting koji }e sredi-

nom septembra biti odr`an u Lincu. Potom, u okviru Zlatne
lige, o~ekuje me miting u Lisabonu, a sve to }e mi biti dobra
priprema za u~e{}e na Vojnim olimpijskim igrama.

Koliko znate o tom najve}em vojnom takmi~ewu i konku-
renciji koju }ete tamo imati?
– Gledao sam statistiku i rezultate takmi~ara koji }e u~e-

stvovati na Svetskim vojnim igrama i, za razliku od mog prvo-
bitnog mi{qewa, uvideo sam da je to ozbiqno takmi~ewe. Do-
sta vrhunskih sportista sara|uje sa oru`anim snagama svojih
zemaqa. Me|u wima je i moj dobar prijateq olimpijski {ampi-
on u bacawu kugle, koji je pukovnik ukrajinske vojske. Formal-
no on je zaposlen u vojsci od koje prima platu, a wegovo je da
trenira i takmi~i se. Kako osvoji koju zna~ajniju medaqu, do-
bija ~in. Tako je 2004. godine osvojio olimpijsku medaqu i do-
bio ~in pukovnika. Ho}u da ka`em da takvi sportisti, mahom
profesionalci, u~estvuju u vojnim igrama. Zbog toga mislim da
je potreban rezultat od oko 20 metara da bi se pobedilo. Po-
{to je i moj rezultat tu negde, nadam se da }u da donesem ku}i
medaqu.

Sawa SAVI]
Snimio Zvonko PERGE
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edavno je u Vojnoj akademiji odr`an sastanak, na kome su
predstavnici te visoko{kolske ustanove razgovarali sa
delegacijom sportskih radnika, predstavnika Olimpijskog
komiteta i Ministarstva za omladinu i sport. Tom pri-
likom predstavqen je projekat kojim je vrhunskim sporti-
stima omogu}eno da, uz poseban program obuke, nasta-

ve da treniraju tokom slu`ewa vojnog roka. Time Vojska `eli da
mladim sportistima koji ispuwavaju svoju patriotsku du`nost
omogu}i da se takmi~e i treniraju, re~eno je tada. Sastanku je
prisustvovao i na{ dr`avni prvak u bacawu kugle Luka Rujevi},
koji je izrazio `equ da vojni rok odslu`i u „sportskom vodu”.
Ubrzo se wegova `eqa i ostvarila.

Luku Rujevi}a, ovoga puta kao vojnika, sreli smo u Vojnoj aka-
demiji i pitali koliko su se wegova o~ekivawa „od uniforme”
ispunila...

– Kada je do{lo vreme da se razmi{qa o odlasku u Vojsku,
znao sam da ne `elim da slu`im vojni rok u civilstvu. Deda mi
je bio visoki oficir, otac je slu`io vojsku i branio zemqu ka-
da je bilo potrebno, tako da je sve to bilo presudno za moj iz-
bor. Odluku je jo{ vi{e u~vr-
stilo saznawe da postoji
„sportski vod”, koji mi je omogu-
}io da posle dolaska u Vojsku, 5.
juna, nastavim da aktivno tre-
niram i da se takmi~im. Sa dru-
ge strane, poku{a}u se revan-
{irati u~e{}em na Svetskim
vojnim igrama, koje }e u oktobru
biti odr`ane u Indiji, sa kojih
}u nastojati da donesem medaqu.
To bi, svakako, doprinelo ugle-
du na{e vojske u svetu. Dakle,
sve je odli~no ispalo i mislim da je korist obostrana. Na do-
bitku smo i Vojska, odnosno zemqa, i ja kao sportista.

Koliko za vrhunskog sportistu zna~i postojawe „sport-
skog voda” i kakve mu mogu}nosti, kad je u pitawu bavqe-
we sportom, taj vid odslu`ewa vojnog roka pru`a?
– Ukoliko {est meseci ne bih trenirao onoliko koliko

sam to do sada ~inio, trebalo bi mi nekoliko godina da se
vratim u formu koju trenutno imam. Slu`ewe vojske u „sport-
skom vodu” obezbedilo mi je tu privilegiju da mogu da nasta-
vim da se pripremam i takmi~im se kao i pre dolaska u Voj-
sku, a nekako se poklopilo da sam u posledwa dva meseca
imao dosta takmi~ewa, jer leto je vreme odr`avawa brojnih
atletskih mitinga, pa sam ~esto bio odsutan. Zbog toga jo{
nisam pro{ao redovnu obuku, ali se podrazumeva da }u je od-
raditi, verovatno jedan deo pre vojne olimpijade, a drugi po-
sle. U svakom slu~aju, svakom sportisti preporu~io bih da
slu`i vojsku u „sportskoj ~eti”, jer time ne}e ni{ta izgubiti
u profesionalnom smislu, a bi}e bogatiji za neponovqivo
vojni~ko iskustvo.

Da odsustva nisu bila uzaludna potvr|uju i rezultati ko-
je ste postigli otkako ste vojnik?
– Tako je. Na Drugom beogradskom me|unarodnom mitingu

„Memorijal Artur Taka~” zauzeo sam drugo mesto u bacawu ku-
gle, ostvariv{i li~ni rekord. Tada sam prvi put u karijeri
prebacio granicu od 20 metara, i to u tre}oj i ~etvrtoj seri-
ji, kada je kugla letela 20,08 metara. Time sam izborio olim-
pijsku normu B za u~e{}e na Olimpijskim igrama u Pekingu
2008. godine, a po{to sam mla|i senior, ta norma mi se ra-
~una kao A. Nakon samo petnaestak dana popravio sam i taj
rezultat u finalu Kupa Srbije u Novom Sadu, kada sam bacio
kuglu 20,11 metara. To mi je trenutni rekord koji planiram
jo{ da obaram ove godine.

DOSADA[WI REZULTATI

Luka Rujevi} je rekorder Savezne Republike Jugo-
slavije u mla|oj pionirskoj kategoriji u bacawu kugle
i diska. U obe discipline rekorder je zemqe i u mla-
|oj i starijoj juniorskoj kategoriji, ali i u mla|oj se-
niorskoj. Ove godine postao je vice{ampion Evrope
za mlade seniore u bacawu kugle, a kao jo{ dra`i is-
ti~e prvi rezultat na evropskoj rang-listi.


